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Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець 
у будучую сінь

Чытайце  сайт  
Віцебскага  раёна: 
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УРАДЖАЙ-2020СУДОВЫ ПЕРАСЛЕД

ПАНДЭМІЯ

«Беларусы нічым не адрозьніваюцца 
ад  эўрапейцаў, і  наша нацыя 
ніякім чынам не  адрозьніваецца 
ва  ўспрыняцьці ковіднай інфэкцыі, 
дый любой іншай інфэкцыі, ад  іншых 
нацыянальнасьцяў. Таму натуральна, 
што заўсёды выклікае падазрэньні 
зьніжаная сьмяротнасьць ад  COV-
ID-19», — сказаў Мрочак.

Ён дадаў, што раней разважаў наконт 
таго, з чым гэта можа быць зьвязана — 
«магчыма, перакрыжаваны імунітэт, 
актыўная імунізацыя ад  грыпу 
ці  БЦЖ»  — але і  эпідэміёлягі, 
і інфэкцыяністы ў цэлым не пагадзіліся 
з гэтай пазыцыяй.

На  яго думку, павышаную 
сьмяротнасьць ад  «хваробаў 
сыстэмы кровазвароту» ў  афіцыйнай 
статыстыцы гэтага году нельга 
патлумачыць нічым іншым, 
як  сьмерцямі ад  каранавірусу, якія 
схавалі пад іншым дыягназам.

«Хваробы сыстэмы кровазвароту 
складаюць у  статыстыцы  58% 
сьмерцяў у  Беларусі, абганяючы 
значна іншыя краіны. Я  думаю, і  такія 
факты ў  мяне ёсьць (не  скажу, што 
па ўсіх тысячах сьмерцяў), што можна 
ставіць дыягназ «ішэмічная хвароба 
сэрца», не  зьвяртаючы ўвагі на  тое, 
што пацыент памёр ад  лёгачнай 

недастатковасьці, зьвязанай 
з  ковіднай інфэкцыяй«,— дадаў 
Мрочак.

6  верасьня ў  справаздачах ААН 
знайшлася статыстыка сьмяротнасьці 
ў  Беларусі, зь  якой вынікае, што 
сьмяротнасьць за  красавік-чэрвень 
2020 году ў  Беларусі перавысіла 
сярэднюю ў гэтыя месяцы за апошнія 
5  гадоў прыкладна на  5500  чалавек: 
сёлета ў  чэрвені рост сьмяротнасьці 
ў  Беларусі супраць мінулага чэрвеня 
склаў 3753 чалавекі, у траўні — 1309, 
у красавіку — 543 чалавекі.

Паводле афіцыйных зьвестак, 
па стане на 30 чэрвеня ад каранавірусу 
ў  Беларусі памерлі 398 пацыентаў  — 
амаль у 14 разоў менш, чым прырост 
статыстыкі сьмяротнасьці за красавік-
чэрвень. Згодна з  тымі  ж зьвесткамі, 
ад  1  ліпеня да  сёньня памерлі яшчэ 

307 пацыентаў з COVID-19.
Аляксандар Мрочак  — вядомы 

беларускі кардыёляг, заслужаны 
дзеяч навукі, акадэмік Нацыянальнай 
акадэміі навук Беларусі, доктар 
мэдыцынскіх навук, прафэсар, былы 
дырэктар РНПЦ «Кардыялёгія».

27  жніўня Міністэрства аховы 
здароўя звольніла Мрочака з  пасады 
кіраўніка РНПЦ «Кардыялёгія», 
нягледзячы на  тое, што цэнтры 
зьбіралі подпісы пад калектыўнай 
заявай у  абарону свайго дырэктара. 
Сам Мрочак зьвязвае рашэньне з тым, 
што лекары клінікі выходзілі на пікеты 
ў  непрацоўны час. Яго абвінавацілі 
ў тым, што ня змог утрымаць калектыў 
і  не  забараніў людзям выказваць 
грамадзянскую пазыцыю наконт 
сытуацыі ў краіне.

svaboda.org

Былы дырэктар РНПЦ «Кардыялёгія» Аляксандар Мрочак 
у інтэрвію расейскаму тэлеканалу «Дождь» выказаўся наконт 
магчымага заніжэньня ў Беларусі статыстыкі сьмяротнасьці 
ад каранавірусу.

СХАВАЛІ СЬМЕРЦІ АД COVID-19

1 верасьня ў судзе Віцебскага раёну адбыўся суд над вядомай 
віцебскай актывісткай і блогеркай Аленай Янушкоўскай. 
Судзьдзя Міхаіл Зубеня прызнаў яе вінаватай ва ўдзеле ў 
несанкцыянаваным пікетаваньні, якое актывістка нібыта 
зладзіла на бальконе аднаго з дамоў на праспэкце Будаўнікоў: 
трымала ў руках бел-чырвона-белы сьцяг і паказвала знак 
вікторыі. За гэта пакараная штрафам у памеры 945 рублёў.

Суд праходзіў у  анлайн-
рэжыме.  Алену 
Янушкоўскую  затрымалі 31  жніўня 
ў  другой палове дня ў  доме яе  дачкі 
Юліі. Суткі да  суду блогерка правяла 
за  кратамі віцебскага ізалятару 
часовага ўтрыманьня.

Згодна з  пратаколам, 30  жніўня 
Янушкоўская, знаходзячыся на адным 
з  бальконаў дому №  12  корп.1  па 
праспэкце Будаўнікоў у  Віцебску, 
узяла ўдзел у  недазволеным 
уладамі пікетаваньні:  «размахвала 
бел-чырвона-белым сьцягам, 
дэманстравала рукамі розныя жэсты, 
выгуквала лёзунгі». Гэткім чынам 
выказвала свой пратэст супраць 
парадку правядзеньня прэзыдэнцкіх 
выбараў.

Алена Янушкоўская пацьвердзіла, 
што была на  тым самым бальконе 
30  жніўня, але сваімі дзеяньнямі 
выказвала не  пратэст, а  вітаньні 
мірным пратэстоўцам, якія рухаліся 
па  ходніках. Сьцягам размахвала, але 
лёзунгаў ніякіх не  выгуквала. Заявіла 
таксама, што знаходжаньне на гаўбцы 
прыватнай кватэры, няхай сабе 
і  са  сьцягам, ніяк нельга трактаваць 
як  удзел у  несанкцыянаваным 
пікетаваньні.

«У вашай моцы зрабіць са мной што 
заўгодна: аштрафаваць, пасадзіць 
на  суткі, расстраляць урэшце, 
давайце ўжо выносьце вырак. 
Сьмешна проста!»  — эмацыйна 
рэагавала Янушкоўская на  пытаньні 

судзьдзі Міхаіла Зубені.
З  пратаколам Янушкоўская 

не  пагадзілася, ад  свайго ўдзелу 
ў масавым мерапрыемстве адмовілася.

Тым ня  менш, суд палічыў 
удзел Алены Янушкоўскай 
у  несанкцыянаваным пікетаваньні 
даказаным. Судзьдзя Міхаіл Зубеня 
ўгледзеў у  яе  дзеяньнях склад 
адміністрацыйнага правапарушэньня, 
прадугледжанага ч.3  арт.  23.34 КаАП 
і аштрафаваў на 35 базавых велічыняў.

Пасьля абвяшчэньня судовага 
рашэньня Янушкоўскую мусілі 
выпусьціць з  ізалятару часовага 
ўтрыманьня. Але актывісты, 
якія сустракалі яе  каля ІЧУ, так 
і  не  дачакаліся вызваленьня 
блогеркі. Як  аказалася, яна адразу 
пасьля анлайн-паседжаньня была 
затрыманая да  наступнага суду, які 
адбудзецца заўтра. Такім чынам, 
Алена Янушкоўская правядзе яшчэ 
адны суткі ў ізалятары. За што будуць 
яе  судзіць 2  верасьня  — пакуль 
невядома.

vitebskspring.org

ШТРАФ ЗА СЬЦЯГ 
НА БАЛЬКОНЕ

Ежедневно на  картофельных 
полях института высаживается 
молодежный десант из  двух 
групп со  второго и  четвертого 
курсов. Ребята обеспечены водой, 
перчатками и  дождевиками, 
в  наличии есть средства 
индивидуальной защиты  — 
маски. Уборка на  вверенном 
учащимся участке организована 
в  две смены. За  эффективностью 
и  безопасностью работы молодежи 
следят преподаватели учебного 
заведения и работники института.

По  словам техника первой 
категории зонального института 
Тамары Семейниковой, 
молодежь отлично справляется 
с поставленными задачами, трудится 
добросовестно.

—  Парни не  подводят, стараются, 
ведь понимают, что это возможность 
подзаработать и получить хорошую 
прибавку к  стипендии,  — отмечает 
Тамара Васильевна. —  Только 
за  вчерашнюю смену эта группа 
накопала 10 тонн картофеля, убрали 
поле площадью в  гектар, могли  бы 
и больше, но помешал дождь.

Четверокурсник Константин 
Кадушкевич хоть и  горожанин, 
к труду на земле привычный. Каждую 
весну и  осень помогает родителям 
на  даче, а  вот «на  картошке» 
в  хозяйстве впервые, но  это 

не мешает ему быть в числе лидеров. 
Группа из  шести передовиков 
за  смену сегодня отметилась 
рекордом в 436 ведер картофеля.

Собранные клубни поступают 
в  картофелехранилище, где также 
кипит работа  — на  сортировке 
задействованы 8 человек.

Как рассказал ученый секретарь 
института Олег Равбис, который 
до  недавнего времени возглавлял 
отдел картофелеводства, под эту 
культуру в  текущем году институт 
отвел 62  гектара, это больше чем 
в  2019-м.  На  землях предприятия 
в  первую очередь производят 
семена картофеля 11 наименований 
разных репродукций. Не  забывая 
о  проверенных временем Векторе, 
Бризе, Скарбе и  Палаце, ежегодно 
внедряют новинки. Недавно начали 
выращивать такие сорта как Рубин 
и Лад.

В  этом году в  валовом сборе 
картофеля предприятие 
рассчитывает превзойти 
прошлогодний результат, когда 
накопали 1,5 тысячи тонн клубней. 
Главное, чтобы не подкачала погода, 
а  люди не  подведут, уверены 
в  институте. Уборку второго хлеба 
планируют завершить к  концу 
сентября.

Светлана ЛЮБОЧКА
vitbichi.by

Убирать второй хлеб в подсобном хозяйстве Витебского 
зонального института сельского хозяйства начали 25 августа. 
Уже полностью выкопаны клубни сортов ранней группы 
спелости — Палац и Уладар, средняя урожайность которых 
составила 250 центнеров с гектара. С 7 сентября на помощь 
предприятию стали приезжать учащиеся Витебского 
государственного технологического колледжа.

НАЧАЛАСЬ УБОРКА 
КАРТОФЕЛЯ
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

ЗДАРЭННІКРЫМІНАЛ

ЭКАНОМІКА

Доступность торговых 
услуг непосредственным 
образом влияет на  качество 
жизни сельчан. Сегодня 
перед торговлей стоят задачи 
формирования комфортной 
потребительской среды через 
развитие новоформатной 
инфраструктуры.

ТОВАРООБОРОТ
В  районе выполняется 

два из  трех нормативов 
государственных социальных 
стандартов в  области 
торговли и  общественного 
питания, утвержденных 
Постановлением Совета 
Министров, констатировала 
в  своем выступлении 
заместитель председателя 
райисполкома  Снежана 
Семенова. Не  выполняется 
норматив обеспеченности 
населения торговой площадью 
600 кв. метров на 1 тыс. человек. 
Наибольшая обеспеченность 
торговыми площадями 
наблюдается в  Запольском, 
Яновичском и  Суражском, 
а  наименьшая  — в  Туловском 
и  Вымнянском сельсоветах. 
Вместе с  тем выполняются 
требования социальных 
стандартов по  обслуживанию 
сельского населения: 
обеспечено наличие не  менее 
одного магазина по  торговле 
смешанным ассортиментом 
товаров в  населенных пунктах 
численностью от  200  человек, 
а  также обслуживание 
автомагазинами, другими 
нестационарными торговыми 
объектами жителей населенных 
пунктов численностью 
до 200 человек.

Торговое обслуживание 

на  территории района 
осуществляют 443 субъекта 
торговли (262 юридических 
лица, 181 индивидуальный 
предприниматель), что 
на  27  субъектов больше, чем 
в 2019 году. Товарооборот через 
все каналы составил 42,7  млн. 
рублей или 111,7% к  уровню 
прошлого года. Это первое 
место в  области среди других 
районов.

Наибольший удельный вес 
в  структуре товарооборота 
торговли занимают 
Витебский областной союз 
потребительских обществ 
(15,7%), ООО «ВитебскАвтоСити» 
(13%), РУП «Белоруснефть-
Витебскоблнефтепродукт» 
(8,3%). Увеличению розничного 
товарооборота на  территории 
района способствует 
открытие новых торговых 
объектов, реализующих 
преимущественно продо-
вольственную группу товаров.

Товарооборот общественного 
питания за  январь-июнь 
2020 года составил 1,9  млн. 
рублей. Это второе место 
среди районов Витебской 
области. Положительная 
динамика по  товарообороту 
общественного питания 
отмечается в  ГУО «Витебское 
кадетское училище» (318,4%), 
УП  «Рудаково» (134,2%), 
санатории «Железнодорожник» 
(211,1%), ОАО «БелВитунифарм» 
(133,8%), УП  «Липовцы» 
(105,1%), РУП «Белоруснефть — 
Витебскоблнефтепродукт» 
(111,2%).

Наибольший удельный 
вес в  товарообороте 
общественного питания 

занимает ОАО «Витебская 
бройлерная птицефабрика»  — 
35,4%.

ПОКУПАЙТЕ БЕЛОРУССКОЕ
Геннадий Сабынич 

поинтересовался выполнением 
основных принципов Доктрины 
национальной продо-
вольственной безопасности 
Беларуси. Он отметил, что среди 
главных критериев достижения 
цели, установленной 
Доктриной,  — снижение доли 
продовольственных товаров 
импортного производства 
в  объеме продаж организаций 
торговли на внутреннем рынке 
до  15% к  2020 году и  до  14% 
к 2030 году.

Как пояснила Снежана 
Семенова, последние три года 
в  общем объеме реализации 
отмечается рост продаж товаров 
отечественного производства. 
По  итогам первого полугодия 
2020 года их  реализовано 
субъектами торговли района 
на  27,1  млн. рублей (удельный 
вес в  товарообороте 76,2%). 
При этом продовольственных 
товаров реализовано 
на  14,4  млн. рублей или 
87,3  % (по  области 80,9%), 
непродовольственных товаров 
отечественного произ-
водства  — 12,7  млн. рублей 
или 66,6% (по  области 48,6%) 
от  общей суммы продаж 
непродовольственных товаров.

Показатель доли 
реализации отечественных 
товаров на  протяжении 
нескольких лет остается 
выше среднеобластного 
и республиканского.

ТОРГОВЫЕ ОБЪЕКТЫ
Торговое обслуживание 

населения осуществляется 
через 661 торговый объект, 
за  2017-2020 гг.  отмечается 
увеличение их  количества. 
Торговая сеть на  селе 
в  основном представлена 

Открывая заседание, председатель райиспол-
кома Геннадий Сабынич отметил, что торго-
вое обслуживание — важный сегмент 
социальной сферы села, обеспечивающий 
продовольственную безопасность.

В КАКОМ СОСТОЯНИИ ТОРГОВЛЯ?

Суд Витебского района вынес приговор троим 
мужчинам, которые 9 лет заставляли людей 
продать им свое жилье. За вымогательство 
и мошенничество в особо крупном размере 
фигуранты получили по 5, 6 и 8 лет колонии, 
сообщает областной суд.

Трое мужчин (32, 43 и 48 
лет) под разными предлогами 
склоняли людей к продаже 
своего жилья в Витебске, а 
затем забирали деньги себе. 
Следователи установили 8 
таких фактов.

Продолжалось это более 9 
лет — с мая 2010-го по июнь 
2019-го. Ущерб составил 
более 182 тысяч рублей.

Перед некоторыми 
жертвами разыгрывали 
настоящие «представления». 
Так, одного потерпевшего 
избили и вкололи препарат 
(какой именно, следствие 
не установило) — и после 
этого мужчина продал свою 
квартиру и отдал деньги 
обвиняемым.

Еще одного жителя 
Витебска напоили спиртным, 
а затем инсценировали 

убийство и изнасилование. 
Когда потерпевший уснул, 
ему в руку вложили нож. 
Мужчине, который сыграл 
роль «убитого», измазали 
кетчупом одежду. В 
компании была и женщина 
— она изобразила жертву 
изнасилования.

Один из обвиняемых 
представился сотрудником 
милиции и убедил 
потерпевшего, что он 
совершил убийство и 
изнасилование. Дальше 
начался шантаж — и мужчина 
подписал доверенность на 
продажу квартиры.

Перед 51-летним мужчиной 
разыграли такую историю. 
В его дворе «нашли» банку 
с бижутерией. Обвиняемые 
убедили хозяина продать 
украшения. Затем появился 

ПРИГОВОР СЕРЫМ 
РИЭЛТОРАМ

З пачаткам ацяпляльнага 
сезона колькасць вогненных 
здарэнняў з-за парушэнняў 
правілаў пажарнай бяспекі 
пры выкарыстанні печаў 
павялічваецца, канстатуюць 
ратавальнікі. Перад пачаткам 
сезона кожную печ, а таксама 
сценавыя дымавыя каналы ў 
межах памяшкання і дымавыя 
трубы на гарышчы неабходна 
пабяліць. Робіцца гэта для таго, 
каб на белым фоне можна было 
заўважыць расколіны, якія 
з'яўляюцца з часам. Неабходна 
падняцца на гарышча, 
праверыць стан дымавых труб, 
ачысціць іх ад сажы.

Коміны павінны чысціцца не 
радзей аднаго разу ў два месяцы 
на працягу ацяпляльнага сезона.

Перад топкай на падлозе 
павінен быць прыбіты металічны 
ліст памерам 50х70 см. Нават 
калі вугольчык выпадзе на яго, 
бяды атрымаецца пазбегнуць.

- Забараняецца тапіць 
няспраўныя печы, распаль-

ваць іх пры дапамозе лёгка-
ўзгаральных і гаручых 
вадкасцяў, выкарыстоўваць 
дровы, даўжыня якіх перавышае 
памеры топкі, – нагадвае 
начальнік Віцебскага РАНС 
Віталь Чайкін. – Таксама 
недапушчальна сушыць і 
складаваць на печах і на 
адлегласці менш за 1,25 м 
ад топачных адтулін паліва, 
адзенне і іншыя гаручыя рэчывы 
і матэрыялы; ажыццяўляць топку 
з адкрытымі дзверцамі. Попел, 
дзындра, вугаль варта выкідваць 
ў спецыяльна адведзенае месца 
на адлегласці не бліжэй за 15 
метраў ад будынкаў і іншых 
канструкцый.

Вытапліваць печ варта не 
пазней, чым за дзве гадзіны 
перад адыходам да сну. Заха-
ванне гэтых няхітрых правіл 
дапаможа пазбегнуць трагедыі 
і захаваць жыццё вам і вашым 
дзецям.

А. МУРАЎ’ЁВА
"Жыццё Прыдзвіння"

объектами потребсоюза, 
который по-прежнему несет 
большую социальную нагрузку 
по  поддержке системы 
торгового обслуживания 
населения сельской местности. 
Наибольшая концентрация 
розничных торговых объектов 
приходится на  Бабиничский, 
Новкинский, Октябрьский, 
Мазоловский и  Летчанский 
сельсоветы.

Малонаселенные отдаленные 
деревни обслуживают 
53  автомагазина, из  которых 
постоянное обслуживание 
осуществляют 20  автолавок: 
12  потребкооперации, 4  — 
ОАО «Витебская бройлерная 
птицефабрика», 4  — ОАО 
«МяскоВит». 33  автомагазина 
зарегистрированы в  районе 
малыми субъектами пред-
принимательства. Лепельский 
филиал облпотреб-союза 
обслуживает 192 населенных 
пункта, ОАО «Витебская 
бройлерная птицефабрика»  — 
87  деревень, КТУП «Полоцкий 
рынок г.Витебска»  — 32, ОАО 
«Витебский мясокомбинат» — 5.

Маршруты движения 
автомагазинов планируются 
в  разное удобное время, 
дополняя друг друга 
реализуемым ассортиментом. 
Продавцы принимают заявки 
на  товары, необходимые для 
удовлетворения потребностей 
населения.

Подводя итоги обсуждения 
вопроса, Геннадий Сабынич 
настоятельно рекомендовал 
уделить особое внимание 
расширению ассортиментного 
перечня, выкладке товаров 
на  полках, чтобы не  создавать 
потребительских предпочтений 
для импортных торговых марок. 
Особое внимание при этом 
необходимо уделять продукции, 
производимой на  территории 
Витебской области, 

следовать рекомендациям 
по соблюдению и поддержанию 
ценовой стабильности, которые 
определило Министерство 
антимонопольного регулиро-
вания и  торговли Республики 
Беларусь.

В  заседании исполкома 
приняла участие начальник 
главного управления торговли 
и  услуг облисполкома Ирина 
Левкович. Она отметила 
высокий рейтинг торгового 
обслуживания в  Витебском 
районе в  разрезе области 
по  многим позициям. 
Соблюдение логической 
цепочки, начиная от  продавца 
и заканчивая отделом экономики 
райисполкома, позволяют 
решать многие проблемы 
в  рамках действующего 
законодательства. Как 
результат  — количество 
обращений граждан 
по  вопросам торгового 
обслуживания уменьшилось.

Ольга Мыслицкая
«Жыццё Прыдзвіння»

якобы владелец бижутерии и 
обвинил мужчину в хищении. 
Его избили, требуя возврата 
мнимого долга в 20 тысяч 
долларов. Затем потребовали 
от потерпевшего временно 
прописать в своей квартире 
их знакомого. И подсунули 
для подписи доверенность с 
правом на продажу жилья.

К 40-летнему жителю 
Витебска обвиняемые 
пришли, представившись 
сотрудниками милиции и 
отдела принудительного 
исполнения. У мужчины 
были большие долги за 
коммуналку и по алиментам. 
Троица уговорила его 
продать свое жилье.

Еще с четырьмя 
потерпевшими обвиняемые 
действовали по такой схеме: 
обещали продать их жилье, а 
затем купить более дешевое, 
полученную же разницу 
вернуть. Так продали 
три квартиры. Четвертая 
сделка не удалась: троицу 
задержали.

news.tut.by

Сярод асноўных прычын пажараў у Віцебскім 
раёне – парушэнне правілаў эксплуатацыі 
печы, электрасетак і электраабсталявання, 
неасцярожнае абыходжанне з агнём.

39 ПАЖАРАЎ 
З ПАЧАТКУ ГОДА 
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   АВГУСТОВСКИЕ ПРОТЕСТЫ

Сёньня роўна месяц, як Беларусь жыве ва ўмовах 
рэвалюцыі. Яна здарылася нечакана для ўсіх, у 
тым ліку для беларускіх і замежных палітыкаў і 
экспэртаў. Акцыі пратэсту прагназавалі ўсе, але 
мала хто чакаў такога іх маштабу, зацятасьці і 
працягласьці.

Рэвалюцыі не мінаюць 
бясьледна

Найперш усе гэтыя падзеі сталі 
неспадзяванымі для кіроўнага 
рэжыму, які паспрабаваў у 
першыя тры дні «закачаць у 
асфальт» усіх незадаволеных. 
Раней гэта спрацоўвала, а цяпер 
стала дадатковым чыньнікам 
абурэньня грамадзтва.

Першыя тры дні пасьля 
выбараў Беларусь перажыла 
кароткую грамадзянскую 
вайну. Некалькі забітых, сотні 
параненых і пакалечаных 
катаваньнямі, тысячы 
затрыманых.

Падзеі ў Беларусі лішні раз 
пацьвярджаюць вядомую 
выснову, што ніводная 
рэвалюцыя ў сьвеце не 
была прадказаная. І нават 
калі беларуская рэвалюцыя 
закончыцца паразай, яна ўсё 
роўна ўвойдзе ў гісторыю і 
будзе мець вялізны ўплыў 
на далейшае разьвіцьцё 

МЕСЯЦ БЕЛАРУСКАЙ РЭВАЛЮЦЫІ

краіны. Бо рэвалюцыі не 
праходзяць бясьсьледна. 
За гэтыя тры месяцы была 
фактычна сфармаваная 
грамадзянская супольнасьць, 
адбыўся завяршальны працэс 
фармаваньня беларускай нацыі.

Рэвалюцыя годнасьці
Прычым, зьвярніце ўвагу, 

пратэстоўцы не выстаўляюць 
ніякіх эканамічных 
патрабаваньняў. Гэта беларускі 
варыянт украінскай «рэвалюцыі 
годнасьці». Мусіць, гэта ўвогуле 
прыкмета любой рэвалюцыі ХХІ 
стагодзьдзя.

Можна лёгка памыліцца, але, 
здаецца, самы небясьпечны 
для кіроўнага рэжыму момант, 
пік рэвалюцыі ўжо прайшоў. 
То былі першыя 10 дзён пасьля 
выбараў, калі спрабавалі 
аб’явіць усеагульны страйк 
на дзяржпрадпрыемствах. 
Страйкавалі нават супрацоўнікі 
БТ. Расея нейкі час хісталася, не 
вызначылася ў сваёй пазыцыі 

адносна Беларусі. На некалькі 
дзён спыніліся затрыманьні 
апанэнтаў рэжыму.

Аднак маральна-псыхалягічны 
ціск народнага пратэсту на 
дзяржаўныя інстытуты не 
прывёў да іх нэўтралізацыі. Бо 
гэтыя дзяржаўныя інстытуты 
ніяк не залежаць ад грамадзтва. 
Адсутнічаюць мэханізмы 
зваротнай сувязі.

Вяртаньне да рэпрэсій
Потым улады перайшлі 

ў наступ. Яны вярнуліся да 
звыклага мэтаду палітычных 
рэпрэсій. Гэта адзіны інструмэнт, 
які ёсьць у арсэнале рэжыму. 
Прычым з кожным днём 
рэпрэсіі ўзмацняюцца. Тактыка 
немудрагелістая. Стаўка робіцца 
на тое, каб усіх задушыць, 
вярнуць краіну ў перадвыбарчы 
стан. Але дзеля гэтага ўладам 
спатрэбіцца ствараць 
канцлягеры, бо турмаў і калёній 
на ўсіх ня хопіць. Вельмі ж шмат 
пратэстоўцаў.

Казаць пра нейкую стратэгію і 
тактыку праціўнікаў рэжыму не 
выпадае. Бо няма адзінага штабу, 
цэнтру, працуе спантанная 
самаарганізацыя грамадзтва. 
Тут спадзевы толькі на працяг 
масавасьці пратэсту, а таксама 

на эканамічны крызіс, які 
можа даць дадатковы імпульс 
незадаволеньня.

Таксама адбываецца працэс 
эрозіі тых карпаратыўных 
інстытутаў, на якія раней 
абапіраўся рэжым, дзяржапарат. 
Маю на ўвазе Царкву (Лукашэнка 
быў вымушаны выціснуць за 
мяжу кіраўнікоў Праваслаўнай 
і Каталіцкай цэркваў), выхад 
людзей, хоць і ня масавы, 
з афіцыйных прафсаюзаў, 
БРСМ. Нават дзяржаўныя 
прадпрыемствы — апора 
беларускай сацыяльнай мадэлі 
— сталі нядобранадзейнымі. 
Іх калектывы выказалі пратэст, 
на МЗКТ Лукашэнка зазнаў 
абструкцыю.

Рэзка ўзрос уплыў Расеі
Таму пакуль існуе часовая 

раўнавага і пэўны палітычны 
тупік. Паколькі Лукашэнка 
адмаўляецца ад перамоваў, 
то зыход палітычнага крызісу 
можа адбыцца толькі ў выніку 
абсалютнай перамогі аднаго з 
бакоў канфлікту.

Тым часам за гэта месяц 
у краіне адбыліся значныя 
перамены. Аляксандар 
Лукашэнка, які чвэрць 
стагодзьдзя зьяўляўся гарантам 

беларускай стабільнасьці, 
раптам стаў галоўным чыньнікам 
дэстабілізацыі Беларусі.

Падзеі апошняга месяца 
нанесьлі зьнішчальны ўдар 
па міжнароднай суб’ектнасьці 
Беларусі. Практычна зьнік 
заходні вэктар. Увогуле 
разбурана шматвэктарнасьць 
беларускай замежнай 
палітыкі. Рэзка ўзрос уплыў 
Расеі на ўнутраныя працэсы 
ў Беларусі. Дажыліся да таго, 
што на перамовах у Маскве 
паміж міністрамі замежных 
спраў Беларусі і Расеі 
Ўладзімерам Макеем і Сяргеем 
Лаўровым абмяркоўвалася 
канстытуцыйная рэформа ў 
краіне.

Дарэчы, гэтая канстуцыйная 
рэформа, якую нібыта 
плянуецца ажыцьцявіць 
праз два гады, ніякім чынам 
не зьяўляецца спосабам 
вырашэньня палітычнага 
крызісу ў Беларусі. Гэта ўвогуле 
ход убок ад галоўнага пытаньня 
беларускай рэвалюцыі — 
пытаньня аб легітымнасьці 
існага рэжыму і прэзыдэнцтва 
Аляксандра Лукашэнкі.

Валера Карбалевіч
www.svaboda.org

Нобелеўскі лаўрэат у галіне 
літаратуры і член прэзідыума 
Каардынацыйнай рады 
беларускай апазіцыі Святлана 
Алексіевіч паведаміла, што 
не збіраецца з'язджаць з 
Беларусі на фоне затрыманняў 
і гвалтоўнага вывазу з краіны 
астатніх членаў прэзідыума 
КР, піша  dw.com. "Я не хачу 
пакідаць краіну", — заявіла яна 
ў сераду, 9 верасня, выйшаўшы 
да прысутных ля яе кватэры 
журналістаў, пасля таго як 
раней у кватэру спрабавалі 
ўварвацца людзі ў масках.

Адначасова Алексіевіч 
раскрытыкавала практыку 
беларускіх сілавікоў 
"адпраўляць людзей кудысьці" 
за межы краіны і адзначыла, 
што сябру Прэзідыума 
КР Марыі Калеснікавай 
атрымалася спыніць такія 
дзеянні. Пісьменніца таксама 
паведаміла, што ў той жа дзень 
раніцай ёй хтосьці "без канца 
тэлефанаваў у дзверы", прычым 
гэта былі "прафесійныя званкі". 
Акрамя таго, яна паведаміла 
аб сачэнні за ёй на працягу 
месяца пасля прэзідэнцкіх 
выбараў.

Святлана Алексіевіч падкрэс-
ліла, што Каардынацыйная рада 
працягне працу, нягледзячы на 
дзеянні ўладаў у дачыненні да 
яго членаў. "Каардынацыйная 
рада будзе жыць, мы яе зрабілі 
пашыранай", — адзначыла 
яна і паказала, што працаваць 
у ім выказалі жаданне 4000 
чалавек.

Пратэстуе не Каардына-
цыйная рада, а народ

Раніцай таго ж дня, калі 
невядомыя спрабавалі трапіць 
у кватэру Алексіевіч, яна 
апублікавала заяву на сайце 
Беларускага ПЭН-цэнтра, 
які яна ўзначальвае. У ім 
пісьменніца падкрэсліла, што 
акцыі пратэсту ў Беларусі 
праводзяць на сябры КР, а 
грамадзянская супольнасць.

"Спачатку ў нас скралі краіну, 
выкрадаюць лепшых з нас. 
Але замест выдраных з нашых 
шэрагаў прыйдуць сотні іншых. 
Паўстаў не Каардынацыйны 
камітэт. Паўстала краіна. Я 
хачу паўтарыць тое, што кажу 
заўсёды. Мы не рыхтавалі 
пераварот. Мы хацелі не 
дапусціць расколу ў нашай 
краіне. Мы хацелі, каб у 
грамадстве пачаўся дыялог. 
Лукашэнка кажа, што не будзе 
гаварыць з вуліцай, а вуліца — 
гэта сотні тысяч людзей, якія 
кожную нядзелю і кожны дзень 
выходзяць на вуліцу. Гэта не 
вуліца. Гэта народ", — заявіла 
Алексіевіч.

Святлана Алексіевіч — адзіны, 
які застаецца на свабодзе і ў 
Беларусі член прэзідыума КР, 
хоць па стане здароўя пакуль 
не хадзіла на яго пасяджэння. 
9 верасня быў затрыманы 
член КР Максім Знак, у той жа 
дзень стала вядома аб арышце 
Марыі Калеснікавай, якая была 
выкрадзена 7 верасня і якую 
ўлады спрабавалі гвалтоўна 
вывезці з краіны.

Нобелеўскі лаўрэат Святлана Алексіевіч — 
адзіны член прэзыдыюму Канстытуцыйнай рады 
беларускай апазіцыі, які застаецца на свабодзе і ў 
Беларусі.

АЛЕКСІЕВІЧ: 
Я НЕ ХАЧУ 

ПАКІДАЦЬ КРАІНУ В распоряжении TUT.BY несколько дней назад 
оказался документ, полученный от источников в 
здравоохранении, под названием «Обращения 
улица_с 09.08.2020». В нем указаны данные 
более 1100 человек, которые обращались за 
медицинской помощью, а также описание 
полученных ими травм. TUT.BY смог проверить эту 
информацию в пяти клиниках Минска — их данные 
практически полностью совпадают с теми, что 
указаны в документе. В некоторых клиниках мы 
информацию подтвердить или опровергнуть не 
смогли, поэтому диагнозы оттуда не используем. 
И — хотим еще раз обратить внимание на то, что 
этот документ получен нами из неофициальных 
источников.

Полученный документ 
представляет собой списки 
тех, кто с 9 по 23 августа 
«при проведении уличных 
мероприятий» обращался 
за медицинской помощью 
или получал ее в разных 
медучреждениях Минска.

В нем указаны место и время 
обращения, диагноз скорой 
медицинской помощи, куда 
направлен для оказания 
помощи и диагноз стационара.

Согласно документу, в 
Минске медицинская помощь 
понадобилась примерно 1140 
лицам.

Напротив одного 
«неизвестного» указана «смерть 
до приезда». Вероятно, это 
был Александр Тарайковский: 
указанные время и место 
обращения совпадают с 
обстоятельствами его гибели…

Какие травмы 
зафиксированы у тех, кто 
обращался за помощью в 
ночь с 9 на 10 августа

Как указано в документе, 
пострадавших в период с 9 
на 10 августа в столице было 
не менее ста человек (во всех 
клиниках Минска, с учетом тех, 
где мы не смогли подтвердить 

все данные). Весь вечер и ночь 
их забирала скорая и отвозила 
в разные больницы. Пациентов 
с наиболее тяжелыми травмами 
везли в Главный военный 
госпиталь.

В военный госпиталь в ту ночь 
поступило несколько десятков 
человек с осколочными 
ранениями лица, груди, живота 
и конечностей, рваными 
ранами, огнестрельными 
ранениями, ожогами верхних 
конечностей и живота.

Вот так звучат диагнозы 
некоторых пострадавших:

- огнестрельное проникаю-
щее ранение живота, эвентра-
ция тонкого кишечника,

- открытая травма грудной 
клетки, травматический шок,

- минно-взрывная травма 
бедра, ЧМТ средней степени 
тяжести, ушибы мягких тканей 
головы,

- оскольчатое ранение шеи, 
правого предплечья,

- проникающее оскольчатое 
ранение передней поверхности 
шеи,

- химический ожог конъюнк-
тивы роговицы обоих глаз,

- множественные огнестрель-
ные раны туловища, правой 

С КАКИМИ ТРАВМАМИ 
ВЕЗЛИ В БОЛЬНИЦЫ…

нижней конечности,
- рваная рана обеих стоп, 

рана лица.
Также в ту ночь, согласно 

этому неофициальному 
документу, у трех человек 
был зафиксирован перелом 
основания или свода черепа. У 
одного из них был оскольчатый 
перелом костей свода и 
основания черепа, лицевого 
скелета, пневмоцефалия 
(скопление воздуха внутри 
черепа), геморрагический ушиб 
головного мозга, гематома 
правой лобной области. Их, 
по нашим данным, которые 
не удалось верифицировать, 
привозили в 5-ю больницу.

У еще одного человека 
зафиксировали открытую 
черепно-мозговую травму 
средней степени тяжести, 
острую оболочечную гематому, 
перелом свода и основания 
черепа, пневмоцефалию, 
закрытый перелом 2–7 ребер 
справа, а также состояние 
алкогольного опьянения под 
вопросом. Он попал в 4-ю 
больницу.

С какими травмами приво-
зили пациентов, которых 
скорая забирала с Окрестина

У некоторых пострадавших 
местом обращения указан 1-й 
переулок Окрестина, 36, — по 
этому адресу находится Центр 
изоляции правонарушителей 
ГУВД Мингорисполкома. 
Оттуда, согласно документу, 
госпитализировали около 50 
человек, вызовы по указанному 
адресу поступали в скорую с 
раннего утра 10-го по 15 августа 
(15-го с Окрестина увезли 
одного). После обследования 
в стационаре пациентам 
ставили различные диагнозы, 
в основном — множественные 
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ушибы мягких тканей, грудной клетки, 
гематомы бедер и ягодичной области, 
ушибленные раны теменно-височной 
области, реже — переломы ребер, рук и 
пальцев, закрытую ЧМТ.

Некоторые из задержанных поступали 
в больницу с судорожным приступом, 
состоянием после эпилептического 
приступа, травмами глаз, 
гипертоническим кризом, закрытым 
переломом правого надколенника со 
смещением отломков.

У двоих задержанных и позже 
госпитализированных из ЦИП был 
выявлен алкоголь в крови. У одного 
человека — 0,7 промилле, у другого — 
3,3 промилле. Еще у троих состояние 
алкогольного опьянения стоит под 
знаком вопроса.

Если внимательно изучить документ, 
то можно заметить, что в некоторых 
случаях (примерно пяти) местом 
обращения указаны разные РУВД 
Минска.

Например, 10 августа, указано 
в документе, из Ленинского РУВД 
госпитализировали двух человек: 
одного — с резаными ранами обеих 
бедер, другого — в состоянии после 
электротравмы. После посещения 
больницы они направились домой.

Вечером 12 августа из Первомайского 
РУВД госпитализировали человека с 
закрытой ЧМТ, сотрясением головного 
мозга, ушибом мягких тканей головы и 
поясничной области, множественными 
гематомами нижних конечностей.

Ранним утром 13 августа из Ленинского 
РУВД забрали человека с закрытой ЧМТ, 
сотрясением головного мозга, ушибом 
мягких тканей теменной области справа, 
переломом носа.

В ночь на 13-е августа из Партизанского 
РУВД госпитализировали человека 
после приступа эпилепсии, с закрытой 
ЧМТ, переломом верхней стенки 
верхнечелюстной пазухи.
(скарочана)

tut.by

   АВГУСТОВСКИЕ ПРОТЕСТЫ

Система подавления и запугивания 
работает на износ, и масштабы задачи 
очевидно превышают возможности 
и ресурсы. Если три сотрудника 
правоохранительных органов нужны для 
того, чтобы ночью охранять будку в одном 
из дворов Минска ради обеспечения 
порядка в виде черного квадрата на стене 
и противодействия воцарению хаоса в 
виде изображения «диджеев перемен», то 
сколько человеко-часов надо на срывание 
сотен флагов, срезание тысяч ленточек и 
задержание всё выходящих и выходящих 
на улицу и из себя мужчин и женщин, 
студентов и айтишников, журналистов и 
врачей. А еще приходится отвлекаться 
на эмчеэсников, осводовцев, сигналящих 
водителей, рисующих на асфальте детей и 
их родителей, спортсменов, нобелевских 
лауреатов и католических архиепископов.

Уголовные дела возбуждаются пачками, 
административки льются рекой. Степень 
абсурдности претензий при этом 
значения не имеет. Как и соблюдение 
законов, хотя бы формальное. Президент 
же прямо сказал, мол, «иногда не до 
законов». Особенно когда в стране 
«осуществляется практически наглая 
интервенция», которая «подогревается 
изнутри» и «руководится извне».

Процессы абсурда (вроде суда 
над спасателями ОСВОДа, не туда 
высадившими вытащенных из воды 
участников акции, убегавших от 
силовиков) сменяются процессами 
мести, где бывший телеведущий ОНТ и 
глава президентского пула журналистов 
Дмитрий Семченко получает 15 
суток. Семченко присутствовал на 
несанкционированном митинге еще до 
увольнения, 16 августа.

— В то время я был начальником 
президентского пула, с журналистским 
удостоверением. Я был там, чтобы по-
общаться с людьми, выяснить их мнение. 
Общался с теми, кто за действующую 
власть и против нее. Мне нужно было 
понять, что чувствует общество — от 
первоисточника. Я там был, но у меня не 
было транспарантов, я не выкрикивал 
лозунгов. На тот момент я был журналистом 
государственного телеканала ОНТ, — 
рассказывает Семченко.

Судья уточнила, был ли Дмитрий на 
митинге в рабочее время, а также каким 
образом и кто его туда направил. Очевидно, 
что шеф президентского пула вполне 
в состоянии самостоятельно принять 
решение о визите на любое мероприятие, 
примерно как шефу ГУБОПиКа 
Николаю Карпенкову не надо ничьих 
приказов, чтобы именем революции 
вынести стеклянную дверь кофейни. 
Отсутствие свидетелей правонарушения, 
совершенного опальным журналистом, 
судью не смутило. 15 суток.

Отомстили? Напугали? Лично Семченко 
— вряд ли. Остальным до сей поры 
честным журналистам, поглядывающим 
на сторону, видимо, стоит намотать на ус. 
Но пугать тоже надо уметь. Страх и гнев 
— это рядом, и эмоция может оказаться 
не той, на которую рассчитывали. 
Вот задержали журналистов TUT.BY, 
БелаПАН, «Комсомольской правды». 
Мы испугались? Отнюдь. Разозлились, 
возмутились, разбили лагерь под РУВД, 
нарисовали плакаты, написали во все 
мыслимые инстанции, подробнейше 
описали судебные перипетии с 
анонимными свидетелями в балаклавах, 
переписанным протоколом и 
абсурдными обвинениями, которые 
не могли быть правдой как минимум 
в силу ограниченности человеческих 

возможностей и неотменимости законов 
физики. Отрефлексировали решение 
суда. Работать на акциях, и разрешенных, 
и наоборот, не перестали.

Несмотря на беспрецедентные 
масштабы насилия и давления, 
масштабы солидарности раз за разом их 
перекрывают. К примеру, уволенному 
сотруднику МЧС, сообщившему 
о готовящихся снятиях флагов по 
нескольким адресам, моментально нашли 
и бесплатного адвоката для оспаривания 
увольнения, и замену служебному 
жилью. И это не учитывая действие 
многочисленных фондов помощи, 
которые в последнее время так озаботили 
правоохранительные органы, что 
некоторые руководители фондов даже 
удостоились упоминания в официальном 
телеграм-канале МВД. Мол, вы ему деньги 
перечисляете, а он «разъезжает на такси 
в Минске и Гомеле, расплачивается в 
торговых центрах и увеселительных 
заведениях». Так мы и налоги платим, а 
нанятые за наш счет силовики кошмарят 
недовольных.

Кстати, экономика протестующей 
страны — отдельная тема. В топке 
горячего августа сгорело 1,4 млрд 
долларов золотовалютных резервов, а 
доверие властям и рублю в сентябре не 
окрепло. Отток депозитов, перекрытие 
кредитования больно бьют по банковской 
системе, спасать которую дорого, а не 
спасать — еще дороже.

Аналогично — с удушением бизнеса 
и с разделением его на лояльный и не 
лояльный власти. Лукашенко сам сделал 
недвусмысленную оговорку, мол, все 
бизнесмены равны, но будет учитываться 
«преданность государству».  Так что если 
хочешь работать, придется перстень 
целовать. Кто-то из реального сектора и не 
побрезгует, поцелует, спасая свои активы. 
А вот ИТ-гвардия, незаметно из гламурных 
мажоров ставшая мозгами и кошельками 
движения перемен, просочится сквозь 
«синие пальцы» режима, унося с собой 
людей, инвестиции, технологии — ту 
энергию свободной мысли, которая не 
подчиняется приказам людей в погонах, 
не строится под ружье. В общем, панды в 
неволе — не размножаются

Кроме экономики не забудем про 
эстетику процесса. Про ту разницу между 
безликой массой цвета хаки с колготками 
на голове и яркими девушками, 
неизвестно откуда хлынувшими на улицы: 
сами — в белом, губы — в алом, огонь 
в глазах. Про сумасшедшую выходку 
Марии Колесниковой вообще молчу. Еще 
одна такая пленница, рвущая паспорта 
и шаблоны, — и силовикам потребуется 
психотерапевт и санаторий.

А с другой стороны — неблагозвучное 
#ямыбатька и убогие попытки 
объясняться в любви вождю в исполнении 
преимущественно силовиков и аграриев. 
Вроде и дело нехитрое, а тоже надо уметь. 
Чтобы и от души, и искренне, и без вот 
этого казенного «на практике доказана 
состоятельность стратегии руководства 
страны, и прежде всего, Главы государства 
Александра Григорьевича Лукашенко, 
сделавшего ставку на возрождение и 
развитие села».

И в противовес — море реальной 
помощи, поддержки, теплых слов, 
солидарности, уважения и восхищения. 
Того, чего нам не хватало годами. 
Новые белорусские люди, они, наконец, 
долюбленные.
(сокращено)

Ольга Лойко
ТUТ.BY

Скромные, терпеливые, местами пугливые белорусы за месяц 
расцвели. Страна, которая напоминала отмытый и аккуратно, но 
скучно причесанный Советский Союз, оказалась современной, 
креативной и стильной.

КАК БЕЛОРУСЫ 
ПОРВАЛИ ШАБЛОН 

Марш солидарности начался в 14 часов 
от городского загса на улице Ленина. 
Колонна пошла вниз, к ТРЦ «Марко-
сити».

Возле «Марко-сити» к маршу 
присоединились медики и студенты 
ветакадемии. Они шли в белых халатах.

С улицы Ленина колонна повернула на 
проспект Фрунзе. К этому моменту в ней 
шло, по разным оценкам, от 300 до 500 
человек.

Медики участвуют в мирных протестах 
уже по традиции, начиная с 13 августа. 
А будущие ветеринары вышли на марш 
впервые. Напомним, 2 и 3 сентября 
студенты ВГАВМ становились в цепь 
солидарности возле своего вуза, а 4 
сентября возле лабораторного корпуса 
начался «плановый ремонт».

Одна девушка-медик несла плакат с 
фотографиями омоновцев и словами 
«Вас будут лечить эти специалисты». 
У студентов-ветеринаров был плакат 
«Айболиты победят Бармалея».

Протестующие также держали плакаты 
«Тадэвуша Кандрусевіча на радзіму!», 
«Саша, уходи и ОМОН свой забери», «Не 
чапай!», «Правда победит силу и ложь» и 
другие.

Одна демонстрантка, с бутафорскими 
усами, несла плакат «Я не понял: я 
уволен? #ябатька».

Люди скандировали: «Лукашенко в 
автозак», «Пошел вон!», «Верым, можам, 
пераможам!» и другие лозунги.

Колонна демонстрантов дошла 
до медуниверситета на проспекте 
Фрунзе. Дальше их не пустила милиция. 
Силовики выстроились по обе стороны 
проспекта. Протестующие развернулись 
и пошли обратно — к площади Свободы.

Улицу Ленина также перегородили 
милиционеры. Здесь, возле кафе 
«Бульбяная», произошла первая стычка 
силовиков и демонстрантов. Люди 
хотели пройти вперед, но силовики не 
дали им такой возможности.

Одного мужчину милиционеры 
повалили на асфальт, били, в том числе 
дубинками. Его в итоге задержали.

Затем горожане перешли на 
противоположную сторону 

улицы Ленина. Там их ожидал ряд 
«космонавтов».

Протестующие с криками «Это 
наш город!» прорвали этот кордон и 
пошли дальше. Через парк на Богдана 
Хмельницкого они попали на улицу 
"Правды«.

На улице «Правды», чуть дальше 
облисполкома, протестующих снова 
встретила милиция. Демонстранты, 
несмотря на движущийся транспорт, 
перебежали дорогу и продолжили путь.

В начале пятого произошла вторая 
стычка с милицией. На этот раз — на 
пустыре в районе магазина «Пинскдрев» 
на улице «Правды». Милиция там 
задерживала и избивала дубинками 
мужчину. Митингующие это увидели, 
многие перепрыгнули через парапет и 
бросились ему на помощь.

Во время этого столкновения милиция 
применила против людей газ из 
баллончиков.

Через некоторое время горожане 
оттеснили милиционеров с пустыря к 
тротуару.

С улицы «Правды» горожане свернули 
на Смоленскую, потом двинулись по 
Московскому проспекту.

Милиция перекрыла перекресток 
Московского и улицы Чкалова. Тогда 
демонстранты свернули во дворы и 
таким образом вышли на проспект 
Строителей, а потом — на улицу Чкалова.

В районе Южного рынка произошло 
новое противостояние с милицией. 
Силовики разбили протестующих на две 
части и стали в кордон между ними.

— Когда мы едины, мы непобедимы! — 
подбадривали друг друга демонстранты.

Затем протестующие пошли к костелу 
Иисуса Милосердного на улице Воинов-
интернационалистов. Участников марша 
становилось меньше, люди расходились.

Около шести часов вечера марш 
завершился.

Среди задержанных — корреспондент 
Белсата Дмитрий Казакевич. Он 
находится в ИВС, сообщила TUT.BY его 
жена, Ирина Казакевич.
(скарочана)

TUT.BY

В Витебске четвертое воскресенье подряд проходят 
общегородские марши протеста против итогов президентских 
выборов. Раньше милиция просто наблюдала за демонстрантами 
и снимала их на видео. А 6 сентября в Витебске впервые 
произошли жесткие стычки силовиков с протестующими. 
Милиция применяла дубинки, газ из баллончиков. Несмотря 
на это, горожане отбивали тех, кого хотели задержать — и в 
некоторых случаях им удавалось.

«ВЫ ПУСТИЛИ ГАЗ НА 
НАС, МИРНЫХ ЛЮДЕЙ!»


